
ROK 2016 
 
Hospodaření obce 
Obec v tomto roce hospodařila s příjmy ve výši 5.687.659,92 Kč. Z této částky 104.841,50 Kč tvořily 
převody mezi vlastními rozpočtovanými účty, skutečné příjmy tedy činily 5.582.818,42 Kč. Skutečné výdaje 
činily celkem 4.215.490,31 Kč. Saldo hospodaření běžného roku byl přebytek ve výši 1.367.328,11 Kč. 
K 31.12. měla obec na bankovních účtech k dispozici finanční prostředky ve výši celkem 12.916.748,33 Kč.   
 
Majetek obce 
K zabezpečení lepší údržby obce především místních komunikací a cyklostezek byla zakoupena komunální 
technika: malotraktor Belarus 321 JK, přípojný vlek, sněhová radlice a rozmetadlo na zimní posypy 
v celkové hodnotě 675.045,-- Kč.   
 
Do veřejností využívané tělocvičny umístěné v přízemí budovy č.p. 68 bylo zakoupeno další vybavení 
určené ke sportovnímu vyžití (především k  posilování nohou) v hodnotě 39.400,-- Kč.     
 
Obec řešila majetkoprávní vypořádání pozemků u čistírny odpadních vod Okříšky vybudované na 
katastrálním území naší obce s jejím vlastníkem městysem Okříšky, který připravoval její rekonstrukci a s ní 
spojenou potřebu zásahu do dalšího pozemku obce Petrovice, která zjistila, že např. odvodňovací koryta 
v okolí stavby jsou instalována na pozemcích obce Petrovice. Za účelem vyřešení tohoto stavu a související 
údržby pozemků okolo čistírny odpadních vod obec Petrovice prodala městysu Okříšky pozemky o celkové 
výměře 1.337 m2 za celkovou kupní cenu 133.700,-- Kč. 
 
Na žádost vlastníků nemovitostí č.p. 124, 73, opakovaně obec Petrovice řešila majetkoprávní vypořádání 
pozemku pod místní komunikací u uvedených nemovitostí s vlastníkem pozemku paní Rambouskovou, 
z Jihlavy. Pozemek p.č. 304/37 o výměře 106 m2  byl pořízen za celkovou cenu 21.000,-- Kč. 
 
Od vlastníků nemovitostí č.p. 14 a č.p. 15 Libora Fialy a Františka Novotného obec nabyla darem pozemek 
místní komunikace označený p.č. 1416 o výměře 178 m2, který tvoří přístupovou část k těmto nemovitostem. 
Cena pozemku byla oceněním stanovena na 16.340,-- Kč.  
Pan František Novotný obci daroval také pozemek o výměře 127 m2, parcelní číslo 1500/3 – vodní plocha 
Okříšského potoka, kde je výusť veřejné kanalizace nemovitostí č.p. 64 - 115. Tento byl oceněn částkou 
1.940,-- Kč.           
 
V období únor – červenec na katastrálním území obce probíhala Katastrálním úřadem pro Vysočinu, 
Katastrálním pracovištěm Třebíč, revize katastrálních údajů. V této souvislosti došlo ke změnám údajů u 
některých pozemků a to v rozsahu jejich evidovaných výměr a ke změnám kultur některých pozemků. 
Provedením změn nebyla žádným způsobem dotčena vlastnická práva k pozemkům nebo rozsah reálného 
vlastnictví v terénu.  
 
Na balkon budovy hasičské zbrojnice byla instalovaná pochozí pryžová dlažba v ceně 34.025,-- Kč. 
 
V rámci dotačního Programu obnovy venkova Vysočiny byla  v nemovitosti kulturního domu č.p. 105 v obci 
provedena výměna stropu a oprava jeho nosné konstrukce. Podle statického posudku a následně vypracované 
projektové dokumentace bylo stávající dřevěné podbití stropu demontováno a nahrazeno sádrokartonovými 
deskami. Provedena byla také nová elektroinstalace stropních svítidel, revizní lávka a vlez na půdu. 
Současně byl strop zateplen. Zateplení velmi výrazně snížilo tepelné ztráty nemovitosti, což se výrazně 
projevilo při vytápění objektu při konání kulturních akcí. 
Na základě výběrového řízení byla smlouva o dílo na stavební práce uzavřena s firmou K-STAV TŘEBÍČ, 
s.r.o., Okříšky, která stavbu realizovala za podstatné činnosti subdodavatele firmy SOFI stav s.r.o., Rudíkov, 
provádějící montáž sádrokartonové konstrukce stropu.  
Celkové náklady stavebních prací činily 693.213,-- Kč. Obec obdržela dotaci od Kraje Vysočina k úhradě 
části uvedených nákladů ve výši 110.000,-- Kč. 
Stavební práce v nemovitosti probíhaly od začátku měsíce září do konce listopadu.  



Demoliční práce stávajícího dřevěného stropu a následný úklid nemovitosti po dokončení stavby provedli 
bezplatně členové Sboru dobrovolných hasičů Petrovice.         
Majetkem obce se stal prapor včetně žerdi Sboru dobrovolných hasičů Petrovice, který byl zhotoven u 
příležitosti 80 let od založení tohoto sboru. Prapor vychází ze znaku obce a znaků typických pro hasiče.  
Slavnostní vyšívaný prapor zhotovila firma VELEBNÝ & FAM s.r.o., Ústí nad Orlicí. Jeho pořizovací cena 
je 53.000,-- Kč. 
Součástí slavnostního praporu jsou pamětní stuhy, kožené popruhy a kožené rukavice bílé barvy. Toto 
příslušenství je vlastnictví Sboru dobrovolných hasičů Petrovice, který je uhradil, a to za přispění občanů 
finančními dary.    
 
Oslavy výročí 80 let Sboru dobrovolných hasičů Petrovice  
Představení praporu veřejnosti a jeho vysvěcení se uskutečnilo na oslavách pořádaných společně obcí 
Petrovice a Sborem dobrovolných hasičů v sobotu 3. září za krásného slunečného počasí. 
Dopolední program byl určen členům sboru a konal se v kulturním domě. 
Odpolední část byla veřejná a byla zahájena v 13.00 hodin u kapličky v obci mší svatou, kterou sloužil P. 
Jacek Kruczek – farář z Přibyslavic. Slavnostním průvodem pak přítomní prošli obcí do sportovního areálu, 
kde se konala hlavní část oslav – vystoupení dechové hudby Horané a ukázky techniky a výkonů Hasičského 
záchranného sboru Třebíč.  
Večer k poslechu a tanci hráli manželé Doležalovi, Jihlava, říkající si „Sádlo v pohybu“.     
Obec Petrovice uhradila část nákladů těchto oslav konaných v odpoledních hodinách ve výši 21.968,-- Kč.  
Na úhradě nákladů souvisejících s pořízením slavnostního praporu sboru a konání oslav se podílel Kraj 
Vysočina v rámci podpory společenských a kulturních aktivit obcí Kraje Vysočina. Obec obdržela dotaci ve 
výši 29.500,-- Kč. 
 

Pořízení praporu a spolufinancování oslav Sboru zastupitelstvo obce schválilo především z těchto důvodů:  
Přestože Sbor dobrovolných hasičů Petrovice nepatří mezi nejstarší vzniklé hasičské sbory, svojí výraznou 
činností se řadí mezi významné sbory v kraji i v celé České republice. Je spolkem, který je nejdéle fungujícím 
spolkem v obci a po celou dobu svého trvání významně přispívá ke kulturně-společenskému životu v obci, 
k prezentaci obce, zabývá se prací s dětmi a mládeží a sportovní činností. Soutěžní družstva všech věkových 
kategorií slaví úspěchy a tím prezentují dobré jméno obce.  
Veškeré kulturní a společenské aktivity pořádané obcí jsou realizovány ve spolupráci s tímto místním Sborem 
dobrovolných hasičů. Sbor spolupracuje s Krajským sdružením hasičů Kraje Vysočina a Hasičským 
záchranným sborem Kraje Vysočina za účelem pořádání požárního sportu, ukázek základní činnosti jednotek 
požární ochrany, prověřovacích cvičení apod. 
Neopomenutelná je rovněž brigádnická činnost členů sboru, která podstatným způsobem přispívala a stále 
přispívá k rozvoji a vzhledu obce. 
Členy sboru je cca 30 % občanů obce, další občané obce se sborem aktivně spolupracují. 
Prapor je symbolem, který překoná generace a bude reprezentovat nejen samotný sbor naší obce, ale i naši 
obec.  
 
Kultura, sport a společenské akce v obci 
Dále obec pořádala tyto akce: 
20.02. – dětský karneval v kulturním domě, pořadatelé obec Petrovice a Sbor dobrovolných hasičů Petrovice.  
06.05. – mše svatá před místní kaplí (sloužil P. Jacek Kruczek), pořadatel obec Petrovice.   
06.05. – položení kytice k památníku padlých ve II. světové válce, pořadatel obec Petrovice. 
24.06. – přivítání prázdnin, akce ve sportovním areálu Petrovice, pořadatel obec Petrovice, účinkující Dětské 
              karnevalové divadlo Ježek, Jihlava.   
03.09. -  oslavy výročí 80 let Sboru dobrovolných hasičů Petrovice,  
              pořadatelé obec Petrovice a Sbor dobrovolných hasičů Petrovice.  
27.11. – adventní setkání - rozsvícení vánoční výzdoby kaple v obci,       
              pořadatel obec Petrovice, kulturní program Mateřská škola Petrovice. 
 

Zástupci obce uctili památku padlých občanů v první světové válce položením kytice v podvečer 27. října. 
 

Jako každý rok Sbor dobrovolných hasičů pořádal závody v hasičském sportu na různých úrovních.  



Poprvé pořádal tzv. noční závody v požárním útoku spojené s taneční zábavou a další tradiční kulturní akce - 
hasičskou veselici, taneční zábavu se skupinou Matador, pálení čarodějnic, pečení brambor a několik 
turistických dálkových pochodů.  
 

Nohejbalový spolek Petrovice, se sídlem Petrovice 144, který byl v obci založen 1. ledna 2014 jako občanské 
sdružení, jehož předsedou je pan David Kružík, Petrovice č.p. 144, ve spolupráci se Sborem dobrovolných 
hasičů, pořádal ve sportovním areálu rodinný den. Odpolední program byl zahájen ukázkou vojenských 
zbraní a munice, vystoupila Skupina historického šermu Grál, která po celé odpoledne děti zabavovala 
hrami, večer se uskutečnila taneční zábava se skupinou Lucifer. 
Obec Petrovice formou dotace spolupořadateli Sboru dobrovolných hasičů přispěla částkou 10.000,-- Kč, 
čímž uhradila náklady Skupiny historického šermu Grál.   
    
Petr Hons pořádal dvě taneční zábavy v kulturním domě určené především mladé generaci. 
 

Akce pro veřejnost pořádaly také provozovatelé penzionu a restaurace Na Pilce – např. odpolední program 
pálení čarodějnic a Hallowenskou párty.   
 
Zastupitelstvo obce 
Zasedání členů zastupitelstva obce se uskutečnila dne 25.2. (přijato 28 usnesení), 21.4. (přijato 31 usnesení), 
30.6. (přijato 35 usnesení), 15.9. (přijato 27 usnesení), 24.11. (přijato 33 usnesení), 29.12. (přijato 28 
usnesení). 
 
Plánované přeložky silnic na území obce 
Především začátek roku byl ve znamení pokračování jednání ve věci umístění trasy přeložky silnice 
III/40510 Okříšky – Přibyslavice.  
Dne 13. ledna obec Petrovice obdržela e-mailem od Ing. Shejbala, který je projektantem firmy 
TRANSCONSULT s.r.o., Hradec Králové, návrh trasy v tzv. východní variantě tedy ve východní části 
katastrálního území obce Petrovice, který se shodoval z již předloženým návrhem na pracovní schůzce 
konané 3. 12. 2015 v Nové Vsi. Návrh nerespektoval požadavek zástupců obce Petrovice s vymezením 
území, kde výstavba přeložky silnice III/40510 s největší pravděpodobností neomezí rozvoj obce do 
budoucna, nezhorší kvalitu života občanů obce apod. 
 

Dne 15. ledna se uskutečnila schůzka stavbou dotčených obcí, firem a ostatních zainteresovaných v Nové 
Vsi, kde byli zástupci obce Petrovice přesvědčováni o nutnosti výstavby. 
Dne 18. ledna se uskutečnilo jednání všech výše uvedených v sídle Kraje Vysočina. 
Na základě pracovní schůzky členů zastupitelstva obce Petrovice, která proběhla v neděli 17. ledna 
v zasedací místnosti Obecního úřadu Petrovice, starosta obce vyjádřil se stavbou ve východní části 
katastrálního území možný souhlas obce a předložil Krajskému úřadu Kraje Vysočina soupis technických a 
administrativních požadavků, které obec Petrovice požaduje projednat a zpracovat, aby nebyly poškozovány 
zájmy obce. 
Dne 17. února se v sídle Kraje Vysočina uskutečnila za tímto účelem schůzka, kterou svolal odbor dopravy a 
silničního hospodářství Krajského úřadu Kraje Vysočina s pozváním zástupců obce Petrovice a projektanta. 
O schůzce se dozvěděli zástupci obce Nová Ves a schůzky se rovněž zúčastnili.     
Dne 19. února se uskutečnila další schůzka v Nové Vsi, kde zástupci Nové Vsi tuto variantu odmítli,  
22. února na schůzce na Krajském úřadu Kraji Vysočina o této skutečnosti byli informováni zástupci Kraje 
Vysočina resp. Krajského úřadu Kraje Vysočina, odboru dopravy a silničního hospodářství a dalších odborů. 
Obec Nová Ves preferuje původní tzv. aktivní variantu v západní části katastrálního území Petrovice u 
Třebíče a nesouhlasí s umístěním této silnice na jejich katastrálním území.                       
Dne 21. ledna byla na úřední desce Krajského úřadu Kraje Vysočina zveřejněna veřejnou vyhláškou 
Aktualizace č. 3 Zásad územního rozvoje Kraje Vysočina, kde je zakreslena plánovaná přeložka silnice 
II/405 a její součástí je přeložka III/40510 zakreslená v západní části svého území jako jeden celek 
dopravního koridoru. V řádném termínu proto podala obec Petrovice připomínky k Aktualizaci č. 3 Zásad 
územního rozvoje Kraje Vysočina, kterými vyslovila zásadní nesouhlas s umístěním přeložky silnice 
III/40510 dle původního návrhu.  
V rámci vypořádání připomínek pak byla Krajským úřadem schválena trasa ve východní části katastrálního 
území obce pod sportovním areálem. 



 

Členové zastupitelstva obce jsou si plně vědomi, že umístění a výstavba trasy silnice ve východní části území 
obce není pro naši obec a občany žádným přínosem z hlediska ekonomického, životního prostředí ani jiných 
hodnot. Toto zastupitelstvo obce deklarovalo ve svých vyjádřeních – např. vyjádření ze dne 23. 03. 2016, č.j. 
91/2016, adresované starostovi městyse Okříšky.  
S umístěním silnice ve východní části svého území obec souhlasila proto, aby nebyla obcí, která blokuje 
rozvoj firem v průmyslové zóně Nová Ves dle Územního plánu Nová Ves, a také proto, že firmy 
zaměstnávají i občany obce Petrovice.  
Zastupitelstvo obce tak učinilo přesto, že skutečný rozvoj firem nebyl obci Petrovice nijak doložen a obec 
Petrovice žádným způsobem neprofituje na zisku a umístění těchto firem – nedostává žádné finanční či 
věcné dary jako obce Nová Ves a Přibyslavice. Druhá (východní) varianta přeložky silnice III/40510 na 
území obce Petrovice je však pro obec méně nevýhodná než varianta první (západní).  
 
Příloha: Situace konečné varianty přeložky silnice III/40510  
 
Výstavba v obci 
Po celý rok pokračovalo řízení ve věci přestavby skladového objektu (stodoly) na truhlářskou dílnu vč. 
přístavby sociálního zázemí a skladu na truhlářskou dílnu pana Skryji na pozemku p.č. 28/2 na území obce.  
Dne 4. února se uskutečnilo ústní jednání, které svolal Úřad městyse Okříšky, stavební úřad, přímo 
v objektu. Jednání se dále zúčastnil stavebník, projektant, občané obce – vlastníci nemovitostí v okolí 
stodoly. Přímo od vlastníka nemovitosti, živnostníka pana Skryji, zde obec získala informaci, že v uvedeném 
objektu nemá být provozována truhlářská dílna na výrobu nábytku, které jsou běžně v obcích provozovány, 
ale jedná se o dílnu na výrobu dřevostaveb, kterou podnikatel provozuje v pronajatém objektu v areálu 
střediska zemědělského družstva v obci Červená Lhota a obec na tuto skutečnost stavební úřad upozornila.  
Ve svých vyjádřeních obec několikrát vznesla námitky, kterými požadovala zachování současné pohody 
bydlení a kvality prostředí pro občany obce, kterým toto zaručuje Územní plán obce.  
V tomto případě se projevily nedostatky české legislativy, které nerozlišují a nespecifikují, co je dílna, co 
výrobní hala, a to ani dle charakteru výroby ani dle velikostí stavby.   
 

Z podnětu Ing. Jana Kuthana jako člena zastupitelstva a současně jako vlastníka pozemků v lokalitě Z1 
zastupitelstvo obce Petrovice schválilo zadání a zpracování Územní studie lokality Z1 určené k rozvoji 
bydlení. Současně Ing. Jan Kuthan požadoval rozšíření lokality Z1 určené k výstavbě rodinných domů. Tato 
změna je však možná pouze změnou Územního plánu. Z uvedeného důvodu byly zpracovány dvě varianty 
Územní studie, jejichž cílem je získat kvalifikovaný podklad pro nejvýhodnější využití území z hlediska 
plánování a výstavby a umístění veškeré potřebné infrastruktury a dalších ploch např. veřejné zeleně. 
Studii zpracovala Ing. arch. Veronika Šindlerová, Most, která předložila nejvýhodnější cenovou nabídku. 
Zpracovaná studie, která je majetkem obce, byla převzata 28.12.2016. Za zpracování studie uhradila obec 
částku 39.800,-- Kč v lednu 2017.  
 
Obyvatelstvo 
K 31.12. bylo v obci evidováno 421 osob s trvalým pobytem – 204 mužů a 217 žen. 
V průběhu roku došlo k těmto změnám:  
Úmrtí – 2 osoby: Hynek Fiala (74 let), č.p. 79, Anděla Kružíková (88 let), č.p. 87.     
Narození (přihlášení v rok narození) – 5 dětí: Leontýna Močková, Nina Trojanová, Leontýna Malcová, 
Adéla Šoustalová, Milan Vídeňský.    
K trvalému pobytu se v obci přihlásilo 8 osob, z trvalého pobytu se odhlásilo 7 osob. 
Nejstarší občankou obce je stále paní Milada Špačková, která oslavila 89. narozeniny. 
 
Školství 
Pro školní rok 2016/2017 (k 1. září 2016) bylo do mateřské školy v obci přihlášeno 22 dětí.    
 
Charita, příspěvky   
Především díky spolupráci s mateřskou školou se obec zapojila do Tříkrálové sbírky pořádané Charitou 
České republiky. Do zapečetěné kasičky koledníci (děti mateřské školy) vybrali 1.546,-- Kč.    
 



Na sportovní vybavení a tím činnost organizace Nohejbalového spolku přispěla obec Petrovice částkou 
5.000,-- Kč. 
 

COOP družstvu HB, se sídlem Praha 3, z důvodu ztrátovosti prodejny a zajištění jejího dalšího provozování, 
které bylo podmíněno poskytnutím dotace, byla vyplacena částka ve výši 15.000,-- Kč na I. polovinu roku 
2016. Během tohoto období se především díky vedoucí prodejny, kterou je nyní paní Valíková z Kněžic, 
zkvalitnilo zásobování této prodejny a tato se stala ziskovou. V průběhu roku byla na část úvazku přijata 
další zaměstnankyně, jejíž pracovní náplní je vybalování zboží. Potvrdila se tedy tvrzení obce, že pokud 
bude prodejna kvalitně řízena a dostatečně zásobena, měla by být zisková.        
 

Diecézní charitě Brno, Oblastní charitě Třebíč, přispěla obec na činnost částkou 5.000,-- Kč.  
Financování sociálních služeb se stalo jedním z opakujících se a hojně diskutovaných bodů jednání zastupitelstva  
obce. Diskutováno bylo všeobecné financování sociálních služeb a postavení obcí v této problematice.  
Dle § 101 a) zákona 108/2006 Sb. o sociálních službách, se kraje staly poskytovateli finanční podpory pro  
registrované poskytovatele sociálních služeb.   
Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování příspěvku na vyrovnávací platbu ve financování 
sociálních služeb v roce 2016 stanovily spoluúčast obcí na tomto financování. Např. pro denní stacionáře činí 
25%.   
Obec však nemá žádnou rozhodovací nebo doporučující možnost v rámci poskytování péče, kontroly kvality 
této poskytované péče, hospodaření apod.    
 
Životní prostředí 
Obec se opět zapojila do aktivity „Čistá Vysočina“ organizované Krajem Vysočina a účastníci vyčistili 
odpadky z příkopů silnic a cyklostezek na svém území a spojovacího chodníku do Okříšek. 
 

Na základě doručené nabídky a stanovení postupu při zpracování dokumentace pro stavbu tzv. biologických 
rybníků k zajištění čištění odpadních vod obce dne 21. 4. zastupitelstvo obce schválilo spolupráci s Ing. 
Zdeňkem Hejtmanem, Dačice, v rozsahu předprojektové přípravy (v hodnotě 83.500,-- Kč bez DPH) a 
vypracování dokumentace pro územní rozhodnutí (v hodnotě 180.000,-- Kč bez DPH).   
 
Kriminalita v obci 
Nejsou známy žádné závažné delikty na úseku kriminality v obci. 
 
Počasí     
Rok 2016 byl jako celek opět teplotně nadprůměrný (průměr = dlouhodobý normál teploty vzduchu let 1961-
1990 [°C]) a to o + 1,2°C, na území Kraje Vysočina jako celek +1,1°C, a srážkově podprůměrný o 106,0 mm 
(celkově napršelo 95% dlouhodobého srážkového normálu let 1961-1990 [mm], kdy průměr je úhrn srážek v 
% normálu 1961–1990). Na území Kraje Vysočina napršelo 86% normálu srážek.     
Na území kraje Vysočina byly teplotně nadnormální především měsíce únor (+4,3°C nad normál) a září 
(+3,2°C nad normál). Studený byl především měsíc říjen (-0,8°C pod normál). 
 

Počasí nepřineslo žádné významné povodně, extrémní sucha nebo vysoké teploty po delší období.  
Zimní sezóna byla opět teplotně nadprůměrná, jinými slovy silně nevydařená. Teploty v zimních měsících u 
nás odpovídaly spíše počasí obvyklému v jižních státech (Španělsko, Portugalsko). Bylo tomu tak potřetí v 
řadě. V historii pozorování se přitom ještě nestalo, aby po sobě následovaly tři tak velmi mírné zimy. Zdali 
se jednalo jen o několikaletou přechodnou fázi, nebo zda jde o počínající trvalou změnu charakteru zim ve 
střední Evropě, to vše teprve ukáže čas. 
 
V létě docházelo k teplotním skokům a tím byl zátěžový zejména pro meteosenzitivní jedince – počasí bylo 
hodně proměnlivé, střídalo se po dvou, třech dnech. Oproti roku 2015 bylo léto podstatně chladnější a 
z hlediska teplot lépe odpovídalo našemu pásmu, kdy pro klima České republiky je charakteristické západní 
proudění vzduchu s převahou západních větrů, časté střídání jednotlivých frontálních systémů a poměrně 
hojné srážky. Hojnost srážek se však nekonala, ale oproti roku 2015 byla situace lepší.  
 
Zdroje:  
http://portal.chmi.cz/informace-pro-vas/rocni-vyhodnoceni/meteorologicka-pozorovani# 
http://portal.chmi.cz/historicka-data/pocasi/uzemni-srazky# 



http://www.meteopress.cz 
http://www.e-pocasi.cz 
 
Počátkem měsíce května 2016 vydal Český hydrometeorologický ústav tiskovou zprávu „Máme se dál 
obávat sucha i v roce 2016?“, kde reagoval na stávající situaci v množství zásob vod.  
V této zprávě konstatoval, že: „V našich geografických podmínkách nelze spolehlivě predikovat vznik sucha 
v horizontu několika týdnů či měsíců. To, zda hrozí sucho i v roce 2016, bude dáno vývojem srážek a teploty 
vzduchu v následujícím období. Platí však, že výchozí podmínky stavu zásob povrchových a podzemních 
vod jsou k počátku května výrazně podprůměrné a startovací pozice tak před letním obdobím není příznivá.“   
Zdroj: http://portal.chmi.cz/files/portal/docs/meteo/ok/SUCHO/zpravy/Porovnani_5_2016_kontra_5_2015_serclOS.pdf 
 
O počasí v obci lze uvést toto: 
Obecně odpovídalo výše uvedenému. Velmi mírná zima bez jakékoliv sněhové nadílky, občas se objevil 
sněhový poprašek, který rychle roztál, mírné jaro, proměnlivé léto, extrémně teplé září, kdy teploty více dnů 
přesahovaly 30°C včetně neobvykle teplých nocí a rychlý nástup podzimu v měsíci říjnu, který byl velice 
chladný. 
Srážek bylo málo, avšak situace byla lepší než v roce předešlém. Deště byly mírné, ale postačovaly k tomu, 
že nedocházelo k usychání rostlin a plodin – např. vysázených stromků v lesních porostech.  
V úrodě ovoce byly rozdíly –  třešní a švestek byl dostatek, jablek bylo na stromech velmi málo nebo téměř 
žádná, brambory byly z důvodu nedostatku vláhy menší.    
       
Volby  
Ve dnech 7. a 8. října se uskutečnily volby do zastupitelstev krajů na volební období let 2016 - 2020.  
V kraji Vysočina do zastupitelstva kraje kandidovalo 21 politických stran, politických hnutí a koalic. Voleno 
bylo 45 členů Zastupitelstva Kraje Vysočina.   
V seznamu voličů obce bylo zapsáno 341 osob. Voleb se zúčastnilo 110 voličů, volební účast v obci činila 
32,26 %. Odevzdáno bylo 109 platných hlasů. 
Okrsková volební komise pracovala ve složení: zapisovatelka Helena Moudrá (jmenována starostou obce), 
předseda Ivana Moudrá, členové Bohuslav Jirovský a Jana Brázdová, kteří byli delegování kandidujícími 
politickými stranami, a Jana Padrnosová a Tereza Březnová, které byly jmenovány starostou obce. 
Voliči v obci odevzdali alespoň jeden hlas celkem 12 kandidujícím subjektům.     
V obci nejvíce hlasů získalo hnutí ANO 2011 – 28 hlasů a Česká strana sociálně demokratická – 24 hlasů, 
dále pak Komunistická strana Čech a Moravy – 11 hlasů. 
 

Konečné výsledky voleb do Zastupitelstva Kraje Vysočina a přidělených mandátů: 
Česká strana sociálně demokratická (ČSSD)     24,44 % 11 mandátů 
Hnutí ANO 2011        20,00 %    9 mandátů 
Křesťanská a demokratická unie – Československá strana lidová (KDU-ČSL) 15,56 %   7 mandátů 
Komunistická strana Čech a Moravy (KSČM)     13,33 %   6 mandátů 
Občanská demokratická strana (ODS)      11,11 %   5 mandátů 
Starostové PRO VYSOČINU         8,89 %     4 mandáty 
Koalice Svoboda a přímá demokracie – Tomio Okamura (SPD) 
a Strana Práv Občanů          6, 67%      3 mandáty    
 

Hejtmanem Kraje Vysočina se stal opět MUDr. Jiří Běhounek a v devítičlenné radě (tedy uvolněných a 
placených funkcích v sídle kraje) obsadila ČSSD pět míst, hnutí ANO získalo dvě místa, po jednom pak 
ODS a Starostové pro Vysočinu. Ustavující zasedání Zastupitelstva Kraje Vysočina se konalo 1. listopadu.    
 

Krajské zastupitelstvo bylo voleno ve 13 krajích, mimo hlavní město Prahu, který tvoří 14 kraj, kde má 
pravomoci obdobné krajskému zastupitelstvu zastupitelstvo hlavního města Prahy zvolené v roce 2014.  
V rámci celé České republiky zvítězilo hnutí ANO 2011 v devíti krajích, ČSSD ve dvou krajích, KDU-ČSL 
v jednom kraji, v Libereckém kraji zvítězili Starostové pro Liberecký kraj.    
I přes uvedené výsledky obsadila ČSSD většinu postů hejtmanů krajů, čehož dosáhli v rámci povolebních 
vyjednávání. 
     
Statistické údaje – zdroj ČSÚ (makroekonomické údaje) a Česká národní banka   



Průměrná roční míra inflace činila 0,4%.  
Oproti předchozím dvěma rokům došlo k růstu nominální i reálné průměrné mzdy.  
Česká ekonomika vzrostla za celý rok 2016 o 2,8 %. Za tímto růstem stála rostoucí domácí poptávka, která 
odrážela jak optimističtější očekávání spotřebitelů a části podnikatelského sektoru v další ekonomický vývoj, 
tak i příznivý vývoj zaměstnanosti a růst disponibilního důchodu při nízké inflaci.  
Průměrný kurz české koruny k euru 27,533, průměrný kurz české koruny k americkému dolaru 20,746. 
Ze statistických údajů vyplynulo, že v prosinci 2016 bylo v České republice o 72 tisíc nezaměstnaných méně 
než v prosinci 2015, kdy nezaměstnanost činila 5,2%, a nejméně nezaměstnaných osob od roku 2008.  
Celková průměrná obecná míra nezaměstnanosti v roce 2016 se v jednotlivých měsících pohybovala na 4,4 – 
3,8 % v závislosti na sezónní zaměstnanosti. U žen byla nezaměstnanost vyšší a činila 4,3 – 5,3 %, u mužů 
naopak nižší a to 3,2 – 3,7 %. 
Míra nezaměstnanosti okolo 5% se nachází na tzv. přirozené míře - dlouhodobě udržitelné míře 
nezaměstnanosti odpovídající potenciálnímu produktu. Přirozená míra nezaměstnanosti se liší podle zemí.  
Nižší míra nezaměstnanosti by měla tlačit na růst mezd a jiných výhod tzv. bonusů poskytovaných 
zaměstnavateli a zaměstnancům umožňovat výběr zaměstnavatele. V některých firmách začalo docházet 
k opačné situaci na trhu práce, kdy se začal projevovat nedostatek kvalifikovaných dělníků a firmy začínaly 
nabírat zaměstnance z jiných zemí – převážně tzv. postkomunistických. 
 
Svět 

XXXI. letní olympijské hry 2016 opět představovaly velkou mezinárodní sportovní událost – pokračování 
tradice olympijských her, organizovanou Mezinárodním olympijským výborem. Za místo konání bylo 
vybráno brazilské město Rio de Janeiro, na jehož stadiónu Maracanã proběhlo 5. srpna oficiální zahájení. 
K ukončení her pak došlo 21. srpna. Her se účastnil rekordní počet zemí – nově Kosov a Jižní Súdán. 
Celkem se her účastnilo 11 303 sportovců z 206 národních olympijských výborů, soupeřilo se o 306 sad 
medailí. 

Účast sportovců na těchto olympijských hrách mírně ovlivnil virus Zika, který představuje vysoké riziko pro 
těhotné ženy, jejichž dětem může způsobit mikrocefalii, což je těžká vývojová porucha projevující se 
zakrněním (předčasným ukončením) růstu mozku a obvykle i celé hlavy. Dle vědců virus přežívá v lidském 
spermatu, čímž se z nakažených mužů stávají přenašeči tohoto onemocnění. V roce 2015 se začal virus 
dramaticky šířit především v jiho a středoamerických státech. V roce 2016 už byl zjištěn ve více než dvaceti 
zemích, např. Brazílie, Kolumbie, Ekvádor, Paraguay, Panama, Mexiko. Odborní lékaři se obávali, že má 
virus pandemický explozivní potenciál a Světová zdravotnická organizace odhadovala, že v následujících 
několika letech může být nakaženo 3 až 4 miliony lidí. V únoru 2016 Světová zdravotnická organizace 
(WHO) vyhlásila globální stav nouze, který stáhla v listopadu téhož roku s tím, že už nákaza nepředstavuje 
ohrožení veřejného zdraví mezinárodního významu. 

Olympiády se také nezúčastnili ruští atleté, neboť Mezinárodní atletická federace IAAF suspendovala ruský 
atletický svaz kvůli systematickému dopingu. Skupina 68 ruských atletů se dovolala k mezinárodní sportovní 
arbitráži CAS, která ale jejich odvolání zamítla. 
 

Českou výpravu tvořilo 104 sportovců soutěžících v 28 sportech a 306 disciplínách, kteří dovezli jednu 
zlatou, dvě stříbrné a sedm bronzových medailí. O tu nejcennější se postaral judista Lukáš Krpálek ve 
váhové kategorii do 100 kilogramů. Stříbro přidali kajakář Josef Dostál a biker Jaroslav Kulhavý.  
Třetí místo obsadili vodní slalomář Jiří Prskavec mladší, skifař Ondřej Synek, tenisté Petra Kvitová, Lucie 
Šafářová s Barborou Strýcovou a Lucie Hradecká s Radkem Štěpánkem, oštěpařka Barbora Špotáková a 
čtyřkajak Daniel Havel, Lukáš Trefil, Josef Dostál, Jan Štěrba.  
Zdroj: http://www.olympic.cz/olympiada/60--rio-de-janeiro-2016 
 
Rok po olympiádě bylo v médiích uváděno, že sportoviště v Riu jsou zdevastovaná a většina je opuštěná. 
Stadion Maracanã je vyrabovaný. Olympiáda byla pro Brazílii zničující, neboť ekonomikou země otřásá 
ekonomická recese. Po půl roce věřitelé stále poptávají dluh ve výši 40 milionů dolarů. Z 3600 nových bytů 
je většina nevyužitých, prodalo se pouze 260 jednotek v komplexu za 1 miliardu dolarů. Probíhá také 
rozsáhlé vyšetřování korupce, která se měla dít při stavbách olympijských stavebních projektů u brazilských 
podnikatelů i politiků.  



O pořádání těchto her usilovala také Praha. Kandidatura Prahy na pořadatele byla oficiálně oznámena v roce 
2003, ale již začátkem roku 2001 podepsal Pražský magistrát dohodu s Českým olympijským výborem o 
vytvoření podmínek k pořádání her v horizontu šestnácti až dvaceti let. V listopadu 2004 byla zveřejněna 
první ekonomická studie her, kdy firma PricewaterhouseCoopers (PWC) odhadla výnos her na 25 miliard 
korun oproti 130 miliardám vynaložených nákladů. Následně byly zpracovávány další ekonomické studie, 
které hodnotily náklady a přínosy z dalších hledisek a některé náklady byly přesunovány do jiných rozpočtů. 
V březnu roku 2007 Zastupitelstvo městy Prahy schválilo podání přihlášky a byl odeslán oficiální 
uchazečský dopis. Za kandidaturu byl také uhrazen nevratný poplatek ve výši 150 000 USD. K 
uchazečskému dotazníku odmítla tehdejší vláda, vedená premiérem Mirkem Topolánkem (ODS) přislíbit 
finanční garance. V roce 2008 byl ovšem seznam kandidátů na pořádání her na základě vyhodnocení 
dotazníků zúžen a Praha se kandidátským městem nestala. Dalšího roku rozhodla městská rada, že se Praha 
o pořádání letních olympijských her v roce 2020 ucházet již nebude. K nesouhlasnému verdiktu přispěla 
přicházející ekonomická recese. 

Země a jejich města, které se ucházejí o pořádání olympiády, by měly důkladně takovýto záměr zvážit. Jedná 
se o finančně velmi náročnou akci a vynaložené investice do zázemí sportovců a samotných sportovišť se 
nemusí vždy vrátit. 
Sdělovací prostředky uvádějí, že obdobná situace jako nastala v Riu, je se sportovišti v ruské Soči (ZO 
2014), která se rozpadají, opuštěný zůstal také areál v Athénách (LOH 2004). 
Londýnský areál (LOH 2012) po prodeji soukromému investorovi žije dál, jenže ne podle původních 
představ města.  
Ubytování pro sportovce mělo po ukončení her sloužit jako sociální byty pro tamní obyvatele, neboť se 
jednalo o chudou část Londýna. Cílem bylo vytvořit 61 tisíc bytů v této oblasti do roku 2020. Stav v tomto 
roce je cca pět tisíc. Byty se stále budují, avšak došlo k výrazné rostoucí ceně bydlení v dané oblasti, 
panorama Stratfordu se změnilo. V kdysi industriální zóně vyrostly špičkové sportovní areály, rozsáhlá 
nákupní centra a luxusní výškové budovy. Z původně chudé části se pomalu stává vyhledávané místo, avšak 
právě z tohoto důvodu, jsou názory na konečné využití a hodnocení různé. Soukromé nájemní byty začínají 
na částce 310 liber (10 tisíc korun) za týden. Za tuto částku se lze ubytovat v jednopokojovém bytě. 
Nejdražší pronájem vyjde na 525 liber (16 800 korun) týdně, což je 27 300 liber ročně. Průměrný roční 
příjem činí v Londýně 37 900 eur. Dle hodnocení společnosti Eurostat je příjem obyvatel v Londýně nejvyšší 
v celé Evropské unii.   

Migrační krize pokračovala po celý rok 2016. Během ledna sice počet příchozích ekonomických migrantů 
a uprchlíků do Evropy poklesl, do samotného Německa však přicházelo stále nejméně okolo tisíce lidí denně. 
Podle OSN připlulo v lednu 2016 do Evropy přes 73 000 migrantů, což je oproti lednu 2015, kdy jejich počet 
činil jen 5 500 lidí, 14 krát více. 

Jednotlivé evropské země i nadále zdůrazňovaly potřebu společného politického řešení krize. Dne 15. ledna 
stanovilo Rakousko limit přijímaných uprchlíků v roce 2016 na 37 500 lidí a do poloviny roku 2019 
maximálně 127 500 osob. Neuvedlo však co se bude dít v případě naplnění tohoto limitu. Švédsko a Finsko 
rozhodlo, že neúspěšní žadatelé o azyl budou deportováni dle platných zákonů a mezinárodních smluv, jež 
byly v průběhu krize kvůli velkému množství žadatelů o azyl porušovány. V téže době rovněž zaznamenala 
maďarská pohraniční policie vzrůstající trend průniků uprchlíků a migrantů na území Maďarska. Ve Francii 
byl mezitím uprchlický tábor typu „džungle“ nahrazen několika mobilními buňkami, kde by pro uprchlíky 
byly zajištěny alespoň základní hygienické potřeby. Francouzské úřady následně několikrát pohrozily 
vyklizením a likvidací tábora; uprchlíci se však v řadě případů přemístili jen do okolních vesnic, kde 
zakládali své nové tábory. Problémy s narůstajícími počty uprchlíků řešily přímořské státy Itálie a Řecko, 
odkud mají být dle návrhu Evropské komise uprchlíci přemísťováni do jiných členských států Evropské unie. 

Evropští političtí představitelé v souvislosti s vývojem okolo migrační krize vyzvali k urychlenému řešení ve 
snaze zachránit samotnou ideu volného pohybu v tzv. Schengenském prostoru. Kvůli nedodržování závazků 
ze strany Řecka ohledně ochrany vnější hranice Schengenského prostoru zvýšili představitelé EU 
diplomatický tlak na řeckou vládu a objevovaly se i návrhy na jeho vyloučení ze Schengenského prostoru. V 
tomto případě se čeští političtí představitelé podobně jako celá Visegrádská skupina postavili za myšlenku 
vybudování záložní linie hranic, kterou by představovala Albánsko-řecká hranice, Makedonsko-řecká 



hranice a Bulharsko-řecká hranice. Česká vláda souhlasila s plánem na vznik společné evropské pohraniční a 
pobřežní stráže a zcela odmítala myšlenku kvót na přerozdělování a přijímání uprchlíků do země a to i za 
cenu sankcí – finančních pokut hrazených Evropské unii. Uváděna je částka 250.000 eur (zhruba 6,75 
milionu Kč) za každého jednoho odmítnutého uprchlíka dle přerozdělovacích kvót. 
Počet migrantů do Evropy v roce 2016 je uváděn ve výši cca 387 000 osob.  

V únoru 2016 německá vláda přiznala, že se již "ztratilo" téměř 115 000 žadatelů o azyl; někteří z nich odjeli 
požádat o azyl do jiné země, další část migrantů ale přešla do ilegality a v Německu žije nezákonně.  

 
V Petrovicích 4. prosince 2017 
Zpracovala: Helena Moudrá 
 
Projednáno a schváleno na zasedání Zastupitelstva obce Petrovice dne 27. 12. 2017. 


